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شهرســتان مشــهد درباره 
مصوبــه بخشــودگى جرائم 
ديركــرد و اعطــاى پاداش 
تعجيــل در پرداخت عوارض 
شــركت هاى حمل ونقــل 
از  مســافر،  جــاده اى 
دستور كارهاى جلسه علنى روز گذشته 

شوراى شهر بود.
رئيس كميســيون برنامــه و بودجه 
شــوراى شــهر مشــهد دربــاره اين 
دســتور كار توضيح داد: دو هفته قبل 
شــورا مصوبه اى درباره ديركرد جرائم 
مربوط به 5 درصد عوارض حمل ونقل 
شــركت هاى حمل ونقلــى داشــت. 
براساس لايحه اى كه شهردارى مشهد 
ارائه داد، اين رقم در حدود 3ميليارد و 
800 ميليون تومان بود. دراين خصوص 
فرماندارى به شــورا نامه ارسال كرده 
اســت. اصل اين ماجرا بر مى گردد به 
اعتراض شركت هاى حمل ونقل كه در 
حوزه فرماندارى و اســتاندارى استان 
شــنيده شــد و گفت وگوهايى با آنان 
صورت گرفت. بر اين اساس به شهردارى 
مشهد تكليف شد به اين موضوع ورود 

پيــدا كند. شــهردارى نيز بر اســاس 
مكاتبات استاندارى و فرماندارى مشهد، 
اين موضوع را در دســتور كار قرار داد. 
جمع بندى و توافق اين شد كه اگر اصل 
عوارض پرداخت شود و از سال 98 به روز 
پرداخت كنند، جريمه دير كرد مشمول 

تخفيف شود.
بتول گندمى ادامــه داد: در نهايت اين 
موضوع در كميســيون برنامه و بودجه 
و شوراى شهر مشهد بررسى شد. نظر 
شــورا در اين باره از اين قرار بود كه از 
رقم 3 ميليــارد و 800 ميليون تومانى 
كه شــهردارى براى جرائــم ديركرد 
ارائه داده بــود، مبلــغ يك ميليارد و 

600 ميليون تومان بخشيده شود.
وى با تأكيد دوباره مبنى براينكه فرايند 
آغاز اين ماجــرا از ســوى فرماندارى 
بود، افزود: اين مصوبه براى بررسى به 
كميســيون تطبيق فرماندارى مشهد 
رفت كه در آن كميسيون با وجود ارائه 
ادله قانونى، اعضا با اســتناد به يك بند 
اظهار داشــتند شوراى شــهر مشهد 
نمى تواند چنين مصوبه اى داشته باشد. 
با اين حال شــورا بر مصوبه خود اصرار 

دارد.

گندمى در ادامه به قرائت ماده واحده اى 
پرداخت كه شورا در اين باره ارائه كرده 
است. وى گفت: به استناد مفاد ماده3 
قانون اصلاحى پايانه هاى مســافرى و 
باتوجه به ممنوع بــودن تردد اتومبيل 
حمل ونقلى برون شــهرى شهر تهران 
و بند الف مــواد 47 ماليــات بر ارزش 
افزوده، بر مصوبه شوراى شهر با موضوع 
بخشــودگى جرائم ديركــرد و اعطاى 
پــاداش تعجيــل در پرداخت عوارض 

تأكيد شد.
رئيس كميســيون برنامــه و بودجه 
شوراى شهر بيان كرد: از آنجا كه سرآغاز 
و ارجاع اين مصوبه و تكليف آن از سوى 
اســتان اســت، اگر فرماندارى دوباره 
مخالفــت كند، اين موضوع از ســمت 

استان بايد بررسى شود.

  طلــب ۱۳ میلیــاردی شــهرداری از

شرکت های حمل ونقلی پایانه

در ادامه جلســه خليــل ا... كاظمى، 
معاون حمل ونقل شــهردار مشــهد، 
گفت: شــهردارى مشــهد نزديك به 
13 ميليارد تومان از شركت هاى مستقر 
در پايانه مســافربرى مطالبه داشــت. 

بخشى از اين مطالبه به همان 5 درصد 
فروش بليت برمى گــردد. بخش ديگر 

اين مطالبه نيز از جرائم ديركرد است.
وى افزود: بر اساس قانون، شركت هاى 
حمل ونقلى مى تواننــد ظرف 45 روز 
رقم 5 درصد حاصــل از فروش بليت را 
به شــهردارى واريز كنند. اما به دليل 
تغييراتــى كه در فروش بليت شــكل 
گرفــت، اســتاندارى و فرمانــدارى 
خواستار در نظر گرفتن تمهيداتى براى 

اين شركت ها شدند.
به گفتــه كاظمى، بــا اين شــرايط، 
شــهردارى مشــهد جلســاتى با اين 
شــركت ها برگزار كــرد كــه در اين 
جلسات توافق شــد از ابتداى سال 98 
اين 5 درصد بليت از ســوى شركت ها 
به صورت آنلاين و به روز واريز شــود؛ 
در نقطه مقابل نيز شــهردارى به دليل 
تعجيــل در پرداخت پاداشــى در نظر 

بگيرد.
معاون حمل ونقل شهردار مشهد افزود: 
اعتقاد داريم بــا توافق شــهردارى با 
شركت هاى حمل ونقلى شوراى شهر، 
هم تخفيف شامل حال اين شركت ها 
مى شود و هم شهردارى به منافع خود 

مى رسد.
كاظمى تأكيد كرد: اين توافق بر اساس 
تكليف كميتــه امنيتــى فرماندارى 
صورت گرفتــه بود كه از شــهردارى 
مشــهد خواســت بــه نارضايتى هاى 

شركت هاى مسافرى رسيدگى كند.
مجتبــى بهاروند، رئيس كميســيون 
حمل و نقل شوراى شهر مشهد، نيز در 
توضيحاتى گفت: همان طور كه تأكيد 
شده است، شورا عوارض را نمى بخشد؛ 
بلكه جرائم بخشــيدنى است. ماده 43 
و 46 عــوارض وصول شــود. اين كار 
ما در راســتاى وصول عــوارض بوده

 است.
حيدرى، رئيس شوراى شهر مشهد، نيز 
به نامه فرماندارى اشــاره كرد و گفت: 
اين اقدام بر اساس الزام فرماندارى بود. 
شــورا بر محتواى مصوبه تأكيد دارد. 
بنابراين براى اين موضوع بهتر است در 
استاندارى براســاس مصلحت تصميم 

بگيرند.
در نهايت، به دليل نبود موافق و مخالف، 
اين دستور كار توســط رئيس شورا به 
رأى گذاشته شــد كه با حداكثر آرا از 

سوى اعضاى شورا به تصويب رسيد. 

اصرار شورا بر بخشودگى جرائم شركت هاى حمل ونقل
مصوبه ۲هفته گذشته شورای شهر درباره عوارض شرکت های حمل و نقل، دوباره بررسی شد
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اشــاره به ترافيك هســته 
مركزى شــهر در ســالروز 
ولادت على بن موسى الرضا(ع) 
گفت: ترافيك مشــكلاتى را 
براى مردم و زائران ايجاد كرد 
كه در اين راستا تأكيد داريم از 
كميسيون حمل ونقل و ترافيك شوراى 
شــهر تقاضا داريم كميتــه ويژه اى با 
حضور حــوزه حمل ونقــل و ترافيك 
شــهردارى و تمامــى دســتگاه هاى 
ذى ربــط در ترافيك هســته مركزى 
مشهد تشكيل دهد تا شيوه مناسبى 
براى تكرارنشدن  اين موانع و مشكلات 
اتخــاذ شــود.محمدرضا حيدرى در 
ابتداى جلسه علنى ديروز شوراى شهر 
بيــان كــرد: در شــب و روز ولادت 
على بن موسى الرضا(ع)، شهروندان و 
زائران بســيارى براى زيارت به حرم 
مطهر رضوى رفتند. حضور پرشــور 
مردم در اين شــب و روز نظير شــب 
شهادت اين امام همام، اتفاق مباركى 
بود كه شــكل گرفــت.وى ادامه داد: 
ترافيك سنگين و مشكلاتى كه در اين 
ايام بــروز يافت، زيبنده كلان شــهر 
مشهد نيست. به همين دليل از رئيس 
كميســيون حمل ونقل شوراى شهر 
مى خواهيم كه موضوع ترافيك هسته 
مركزى مشهد را با برگزارى كميسيونى 
ويژه با حضور حمل ونقل شهردارى و 

همه دســتگاه هاى مســئول بررسى 
كنند تا براســاس همفكرى و تعامل 
دســتگاه ها و درنظرگرفتن تمهيدات 

لازم بتوان اين مشكل را برطرف كرد.
به گفته حيــدرى، با برگــزارى اين 
كميســيون و تقســيم وظايف ميان 
دستگاه هاى مسئول مى توان هرگونه 
كــم كارى و كوتاهى دســتگاه ها در 
انجام امورشان را به اطلاع مردم رساند. 
بى شك اين اتفاقات پذيرفتنى نيست؛ 
لذا همه كمك كنند تا معضل ترافيك 
هسته مركزى شــهر كه نياز به تعامل 
و همكارى دســتگاه ها دارد و سال ها 

معطل مانده است، رفع شود.

 مشهد باب گفت وگو را باز کرد

رئيس شوراى شــهر مشهد همچنين 
با گريزى كوتاه بــه برگزارى اجلاس 
شهرداران شهرهاى كشورهاى اسلامى 
و سفرا و سركنسول هاى اين كشورها 
افزود: در راستاى ديپلماسى شهرى، 
شهردارى و شــوراى مشــهد با اين 
اجلاس باب گفت وگــو و تعامل را باز 

كرد. 
حيدرى در ادامه به رونمايى منشــور 
حقوق شهرنشــينى نيز اشــاره كرد 
و گفــت: رونمايــى از اين منشــور 
نشــان دهنده و گواهى توجه شوراى 
شهر مشهد به عناصر فرهنگ رضوى 
است. اين منشــور سندى افتخار آميز 

براى شــورا و مديريت شهرى خواهد 
بود.

  نقش بهزیســتی در بهبــود فضای

شهری

حيــدرى در ادامه به مناســبت هاى 
تقويمى25 تيرماه و روز بهزيستى نيز 
اشاره كرد و گفت: مشكلات و معضلات 
اجتماعى كلان شهرها پيوند نزديكى 
با بهزيســتى دارد؛ هرچند شــرايط 
كارى متفاوتى دارنــد، كاركرد مثبت 
شهردارى و بهزيستى نقش بسزايى در 

بهبود فضاى شهرى دارد.
وى ادامــه داد: تأميــن اجتماعى نيز 
ابزار برقرارى عدالت اجتماعى اســت. 
در سازمان تأمين اجتماعى، دو اصل 
كفالت همگانى و اصل ســهيم بودن 

جامعه در درآمدها تأكيد شده است. 

  خــردورزی و مصحلت ســنجی در

رویکرد امام(ره) مشهود بود

رئيس شــوراى شــهر بــه پذيرش 
قطعنامــه 598 شــوراى امنيت نيز 
اشــاره كرد و گفــت: رويكــرد امام 
راحل در پذيــرش قطعنامه، نمونه اى 
از خردورزى و مصحلت ســنجى بود.
حيدرى در ادامه بخش هايى از سخنان 
امام خمينى (ره) را قرائت كرد و گفت: 
امام بيان كردند كه «قبول اين مسئله 
از زهر براى من كشــنده تر است، اما 

راضى به رضاى خدا هستم.» 
وى افزود:  اين بود كه امام در يكى از 
اظهارات خود بيــان كردند كه « من 
عهد كرده بودم كه تــا آخرين قطره 
خون و نفس با شما بجنگم و پذيرش 
امروز قطعنامه فقط به خاطر مصلحت 
كنونى كشور است و اگر آبرويى داشتم 
با خــدا معامله كردم.» اين ســخنان 
ارزشمندى است كه مى توان اين گونه 
از آن برداشت كرد كه گاهى تصميم 
به استراژى صلح شجاعانه تر از جنگ 

است.
او با اشاره اى به شرايط كنونى كشور 
متذكر شــد: اگر امروز به ديپلماسى 

تأكيد مى كنيم، به معناى مخالفت 
با مقاومت نيست. همچنين اگر 
بــر مقاومت تأكيــد مى كنيم، 
ضرورتا جنگ طلب نيســتيم. 
اين دو لازم و ملزوم هم هستند. 
اســتراتژى اى كه رهبر معظم 
انقــلاب و دولت پيــش گرفته 
اســت، بر مبناى همين دو اصل 

است و با تكيه بر مقاومت راه براى 
ديپلماسى باز است.

  شهرداری و شــورا به تکلیف خود

عمل کردند

حيدرى به افتتاح مركز آسايشــگاه 
جانبازان نيز اشــاره كرد و افتتاح اين 
مركز را اقدامى مبارك دانست و افزود:  

اين آسايشــگاه با هزينه 6/5 ميليارد 
تومان بهره بــردارى شــد. مديريت 
شهرى و شوراى شهر به تكليف خود 
عمل كردند. اميدواريم بنياد ايثارگران 
نيز در تكميــل و تأمين تجهيزات در 

اسرع وقت عمل كند. 

تدبير شورا براى رهايى از ترافيك
رئیس شورای شهر خواستار تشکیل کمیسیونی ویژه برای حل ترافیک هسته مرکزی مشهد شد

 حذف تكرارى ها
شوراى شهر ، شهردارى  را به تعيين تكليف نام هاى مشابه معابر مكلف كرد

 شــوراى اسلامى شــهر مشهد، 
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مديريــت شــهرى را مكلف به 
تعيين تكليف نام هــاى تكرارى 
معابــر كرد كــه بر اين اســاس 
شهردارى حداكثر ظرف 3ماه بايد 
برنامه تغيير نام هاى مشابه را ارائه 

كند.
 رئيس كميســيون فرهنگى شوراى شهر 
در شــصت و پنجمين جلســه علنى اين 
شورا در باره اين دســتور كار گفت: وجود 
اســامى تكرارى در خيابان هاى مشــهد، 
يكــى از موضوعات فرهنگــى و اجتماعى 
مورد مراجعــه و بحــث شــهروندان و 

سازمان هاى خدمات رسان است.
احســان اصولى ادامه داد: بر اســاس آمار 
80 معبر، 31 نام تكرارى دارد. اين اسامى 
تكرارى، خدمات رسانى سازمان هايى مانند 
اورژانس، پســت و آتش نشانى را با مشكل 
روبه رو كرده است.وى در ادامه با استناد به 
گفته هاى مديرعامل سازمان آتش نشانى 
گفت: ايجاد يك ايستگاه جديد آتش نشانى 
در شهر با هزينه هاى بسيار، سبب مى شود 
تنها 3ثانيه زمان رســيدن آتش نشانى به 
محل حادثه كم شود؛ با اين حال اپراتورهاى 
خدمات رســان مجبورند بــراى دريافت 
نشــانى دقيق محل حادثــه، چند دقيقه 
وقت بگذارند و گاه اســامى تكرارى معابر، 
مشكلاتى را در رســيدن اين سازمان ها به 

محل حادثه ايجاد مى كند. 
رئيــس كميســيون فرهنگى شــوراى 
شــهر ادامــه داد: در حال حاضــر كمتر 
خيابان جديدالاحداثى داريــم و اگر اين 
31 نام تكرارى حذف شــود، مى توان نام 
شــخصيت ها و افراد جديــد را جايگزين 

نام هاى تكرارى كرد.
وى تأكيد كرد: تغيير نام ها بايد بر اســاس 
قدمت معابر و ميزان پذيرش مردم باشد؛ 
زيرا در حال حاضر خيابان هايى داريم كه 
مردم با نام ديگرى آن ها را مى شناســند. 
اين مــوارد را بايد شــهردارى احصا كند 
و شاخص بندى شــده در قالــب برنامه اى 
مشــخص ارائه دهد.به گفته وى، سازمان 
اجتماعى و فرهنگــى و كميته نام گذارى 
نيزقرار اســت ســامانه يكپارچه اى براى 
برنامه ريزى ايجاد كنند تا بانك اطلاعاتى 
دقيقى براى نام گذارى وجود داشته باشد. 
در حال حاضر، به نام برخى شهدا چندين 
معبر وجود دارد و درمقابل جاى نام برخى 

شخصيت ها بر روى معابر خالى است.
در ادامه جلســه، محمد هادى مهدى نيا، 
رئيس كميســيون عمران و شهرســازى 
شوراى شهر، در پيشنهادى خواستار شد: 
نام گذارى ها به نحوى باشــد كه به سمت 
اســتفاده از واژه هاى كم براى نشانى هاى 
كوتاه و درســت پيــش برويــم؛ همانند 
نام گذارى خيابان هــاى توســعه يافته كه 

اكثرا سه واژه اى هستند.
در ادامه اين دستور كار به تصويب اعضاى 

شوراى شهر مشهد رسيد.

  تعیین تکلیف خریــد و تأمین تجهیزات

مورد نیاز پروژه ها

در ادامه جلســه، عليرضا شهريارى، عضو 
شوراى شهر مشهد، لايحه مربوط به دستور 
مشترك كميسيون هاى اقتصادى، برنامه 
بودجه عمــران و حقوقــى را قرائت كرد. 
موضوع ايــن لايحه ، شناســايى و جذب 
سرمايه گذار بخش خصوصى براى اجراى 
پروژه هاى مشــهد و نيز لايحه اى درباره 
مجوز انعقاد تفاهم نامه با ســازمان عمران 
شهردارى براى خريد و تأمين ماشين آلات 

و تجهيزات بود.
محمدرضا حيدرى، رئيس شــوراى شهر 
درباره اين لايحه ها گفــت: اين دو لايحه 
به دليل اشــتراكاتى كه داشتند، به صورت 
يك دســتور كار به صحن علنى شــوراى 
شهر مشــهد ارائه شــدند. اين دو لايحه 
در 4كميســيون بررسى شــدند و نظريه 
مشترك دارند.وديعى، ديگر عضو شوراى 
شهر، در ادامه توضيح داد: در لايحه بودجه 
بخشــى از منابع مورد نياز براى پروژه هاى 
عمرانــى در قالــب فعاليــت اقتصادى و 
به شكل غير نقد و از طريق واگذارى اموال 
و مجوزهاى ساختمانى در نظر گرفته شده 
اســت. همچنين تبصره اى لحاظ شــده 
كه به شــهردارى اجازه مى دهد تا 1000 
ميليارد تومان پروژه هاى درآمد هزينه اى 
داشته باشد كه خود اين موضوع، يك نوع 
فعاليت و تأمين مالى به صــورت غير نقد 
است.وى بيان كرد: سازمان ها براى برخى 
واگذارى ها به مجوزهايى نياز داشتند كه 

اين لايحه براى اين منظور ارائه شد.
بر اساس ماده واحده اين لايحه به شهردارى 
مشــهد اجازه داده مى شود كه در راستاى 
اهداف و سياســت هاى شــوراى شــهر و 
مديريت شــهرى و نيز براســاس بودجه 
ســالانه، براى اجراى پروژه هاى عمرانى و 
فنى، نسبت به شناسايى ســرمايه گذار يا 
پيمانكار اقدام كند. در بخشى از تبصره ها 
آمده كه شهردارى مشهد موظف است بار 
مالى مصوبه را در اصلاح لايحه بودجه 98 

در نظر بگيــرد. همچنين اخــذ امتيازات 
مصوبه حداكثر 6ماه پــس از پايان قرارداد 
امكان پذير است؛ در غير اين صورت امكانات 

و امتيازات به نرخ روز محاسبه مى شود.
در بخشــى از ايــن لايحــه آمده اســت: 
شــهردارى اجازه دارد در راستاى بودجه 
مصوب و از طريق سازمان عمران شهردارى 
مشــهد براى اجراى پروژه هاى آسفالت و 
راه سازى نسبت به خريد تجهيزات و تأمين 
مصالح تا سقف 2 هزار و 500 ميليارد ريال 
از محل تبصره 35 بودجه 98 و مطابق مفاد 

اقدام كند.
در اين باره احمد نوروزى، رئيس كميسيون 
اقتصادى شوراى شهر مشهد، نيز گفت: اين 
لايحه در حقيقت به دنبال گسترش فعاليت 
عمرانى در شهر اســت؛ به عبارتى ابزارى 
براى تأمين منابع مالى اســت. با اين حال 
سعى شده است مصوبه فرايندى مستقيم 
ميان منابع غيرنقد و پروژه ها داشته باشد 

تا كار را تسهيل كند.
وى افــزود: در بودجــه شــهردارى 
3 هزار ميليارد تومان براى پروژه هايى كه 
قرار است با اين شيوه اجرا شود، داريم و با 
اين مصوبه به نوعى دستور العمل اجرايى آن 

را تدوين و مصوب مى كنيم.
در ادامه جلســه، حميدرضا موحدى زاده، 
نايب رئيس شوراى شهر مشهد، درخواست 
طرح ســؤال داد و گفت: بهتر است درباره 
اين دستور كار براى مردم يك روشنگرى 
صورت پذيرد. در متــن ماده واحده آمده 
اســت كه هدف از اين اقدام، تســهيل در 
پروژه هاى عمرانــى و از طريق منابع مالى 
غير نقد اســت. نكته ديگرى كه بايد به آن 
اشاره كنم، اين اســت كه زمين ها و منابع 
غير نقد، منابع استراتژيك و داشته هاى يك 
شهر اســت. هنر يك مسئول اين است كه 
فعاليت هاى درآمدزا داشته باشد يا بتواند 
از محل عوارض و منابع دولتى، پروژه هاى 
خــود را وارد فاز اجرا كنــد.وى ادامه داد: 
بنابرايــن اگر اموال شــهردارى را در قبال 
يك پروژه يا آسفالت يا خريد ماشين آلات 
به سمت منابع غير نقد ببريم، اقدام درستى 
نيســت.در ادامه نوروزى در پاسخ گفت: 
زمين ها و اموال غيرنقدى كه شــما به آن 
اشاره كرديد، همه بخشى از درآمد جارى 
شهردارى اســت كه مى توانيم استحصال 

كنيم.
اژدر اژدرى، معــاون اقتصادى شــهردار 
مشــهد، نيز تبديل زمين و اموال غيرنقد 
شهردارى ها به دارايى را راهى براى تبديل 
درآمد دانست و خاطرنشان كرد: اين اموال 
براى پروژ ه هاى عمرانى استفاده مى شود 
كه به نوعى دارايى اســت و حتى بيشتر از 
زمين مى تواند بسترى براى كسب درآمد 

باشد.
در نهايت اين دســتور كار بــا رأى موافق 

اعضاى شوراى شهر به تصويب رسيد.

 تصویب قرارداد یک پروژه مشارکتی

قرارداد پروژه مشــاركتى دلاوران لواسان، 
ديگر دســتور كار شــورا بود كه نوروزى، 
رئيس كميســيون اقتصادى شورا، در باره 
اين دستور كار گفت: اين پروژه 30 درصد 
پيشــرفت فيزيكــى دارد. قدر و ســهم 
شهردارى در اين پروژه 13/63 درصد است 
و بقيه متعلق به ســرمايه گذار است؛ زيرا 
شهردارى فقط در بخشى از پروانه مشاركت 
مى كند. همچنين آورده شــهردارى براى 
پروانه مازاد 215 ميليارد ريال محاســبه 
شده است. با توضيحات نوروزى، دستور كار 
اين قرار داد پروژه مشاركتى نيز به تصويب 

رسيد.
در ادامه جلسه علنى شورا، لايحه اى درباره 
اصلاحيه سازمان اقتصادى، سرمايه گذارى 
و مشاركت هاى مردمى بررسى و اين دستور 

به اتفاق آرا مصوب شد.
لايحه بررسى اساسنامه سازمان فرهنگى، 
اجتماعى و ورزشــى شــهردارى مشهد، 
دستور بعدى شورا بود. معاون برنامه ريزى 
و توسعه شهردار مشــهد در اين باره گفت: 
در ابلاغى كه براى اساسنامه اين سازمان 
گرفتيم، وزارت كشور كلمه « امور زيارت» 
را هم بــه عنوان ايــن اساســنامه افزوده 
اســت. در جريان بررســى اين دستور كار 
موحــدى زاده، نايب رئيــس شــورا، نيز 
خواستار افزوده شدن عنوان «گردشگرى» 
به اساسنامه اين سازمان شد و گفت: درست 
است كه كلمه «گردشــگرى» يك كلمه 
اســت، اما از نظر معنايى تفاوت بســيارى 

دارد.
در ادامه رئيس شوراى شهر مشهد به اين 
نكته اشاره كرد كه « افزودن اين يك كلمه، 
عنوان اين سازمان را طولانى و پنج واژه اى 
مى كند كه در امــور ادارى و نامه نگارى ها 

مشكل ايجاد مى كند.»
 اصولــى در ادامه،وضيــح داد كــه 
عنــوان ســازمان فرهنگــى و اجتماعى، 
دربرگيرنده همــه اين امور اســت. اعضا با 
قبول همين عنوان يعنى «سازمان فرهنگى 
و اجتماعى» اين دســتور كار را به تصويب 

رساندند. 

رئيـس كميسـيون خدمـات شـهرى، 
بهداشـت، سـلامت و محيـط زيسـت 
مشـهد بـر موضـوع شـفافيت تأكيـد 
كـرد و گفـت: اصلاحـات تنهـا به معناى 
به قدرت رسـيدن اصلاح طلبان نيسـت، 

بلكـه مهم تـر از هـر چيـز، به معنـاى 
اصـلاح رويه هـا و فرايندهـاى ناصـواب 
اسـت. در اين راسـتا شـوراى پنجـم 
اسـلامى شـهر، تحقـق شـفافيت را 
به عنـوان يكـى از اهـداف اصلاح طلبانه 
حفظ كنـد تا شـفافيت بـه يـك مطالبه 

عمومـى تبديـل شـود.
محمد حاجيان شـهرى در نطـق پيش از 
دسـتور شـصت و پنجمين جلسـه علنى 
شـوراى شهر مشـهد، اصل «شـفافيت» 
را ركنـى بنياديـن بـراى حكمرانـى 
خوب دانسـت و گفت: اهميـت موضوع 
اسـت  جايـى  تـا  شـفافيت 
ماننـد  مؤلفه هايـى  كـه 
قانون گرايى، مشـاركت و... 
را تحت تأثير قرار مى دهد. 
نكته ديگـرى كـه اهميت 
دو چنـدان  را  شـفافيت 
مى كنـد، موضـوع مقابلـه 
بـا «فسـاد» اسـت.وى در 
ادامه گريـزى بـه جايگاه 
شـهردارى ها زد و گفـت: 
به نظـر مى رسـد مديريت 
شهرى بيش از ديگر نهادهاى 
دولتى و عمومى، نيازمند كسب 
مشـروعيت از طريـق شـفافيت 

اسـت. 
وى بـه منابـع درآمـدى شـهردارى نيـز 
اشـاره كـرد و گفـت: يكـى از روش هايى 
كه در كلان شـهرها بـراى تأميـن منابع 
مالـى شـهردارى ها اسـتفاده مى شـود، 
فروش برخـى مجوزهـاى ساخت و سـاز 
مسكن اسـت. از ديدگاه منافع سازمانى، 
اين راه حل مطلوب محسـوب مى شـود، 
امـا در ميان مـدت و بلندمـدت مى تواند 
اثـرات متفاوتـى بـر منافـع شـهر و 

شـهروندان داشـته باشـد.
حاجيان شـهرى در بيـان دلايـل و اثرات 
كسـب درآمـد بـا ايـن شـيوه گفـت: 
بى شـك هر زمان شـهردارى ها با كمبود 
منابـع مواجه شـوند، مى توانند بـا تغيير 
قيمـت ايـن مجوزهـا يـا برنامه ريـزى 
بـراى دور زدن قوانيـن بـراى ايجـاد 
درآمد بيشـتر بكوشـند.به گفته وى، اين 
فراينـد كـه جـزو جدايى ناپذير سـاختار 
شـهردارى اسـت مى تواند در خود، فساد 
داشـته باشـد، چون اين امـور معمولا در 

چهار چـوب قانـون انجـام نمى شـود.
وى خاطرنشـان كـرد: بـه اعتقـاد مـن، 
پويش عمومى ايجاد شـفافيت در شـورا 
و شـهردارى بايـد برآمـده از تسـلط بـه 
«قوانيـن پايشـى» و اصـرار بـر اجـراى 

صحيـح آن هـا باشـد، نـه پخـش زنـده 
جلسـات شـورا؛ چون تصـور رصد صحن 
علنـى شـورا و از طريـق پخـش زنـده، 

تصـورى سـاده لوحانه اسـت.
وى، ايجـاد فضايـى بـراى نظـارت بـر 
فعاليت هـاى شـهردارى مشـهد توسـط 
شـهروندان را بسـترى براى پيشـگيرى 
از تخلف، فسـاد دانسـت و گفـت: تحقق 
شـهردارى تمـام شيشـه اى از جمله 
شـعارهاى انتخاباتى شـوراى پنجم بود.
حاجيان شـهرى بـا ارائـه توضيحاتـى 
در اين بـاره گفـت: بـا پيشـنهادى كـه 
ارائـه دادم از دى ماه 96 كميته شـفافيت 
در شـوراى پنجـم و بـا همراهـى اعضاى 
شورا تشـكيل شـد كه تاكنون 12 جلسه 
همچنيـن  اسـت.  داشـته  رسـمى 
سـامانه «فـاش» بـراى اطلاع رسـانى به 

شـهروندان راه انـدازى شـده اسـت.
او هـدف از ايجـاد سـامانه فـاش را ايجاد 
يك اتاق شيشـه اى در شـهردارى مشهد 
دانسـت و با طرح سـؤالى گفـت: نكته اى 
كـه وجـود دارد، اين اسـت كه شـفافيت 
تـا چـه انـدازه در ايـن سـامانه محقـق 
شـده؛ همچنيـن وجـود ايـن سـامانه تا 
چـه انـدازه بـر تغييـر رفتـار شـهردارى 
در شفاف سـازى مالـى مؤثر بوده اسـت.

وى ادامـه داد: بـه نظر مى رسـد سـامانه 
شـفافيت، نتوانسـته اسـت مسـئوليت 

خـود را به طور كامـل انجام دهـد.
وى بيـان كـرد: حركت فعلى شـهردارى 
فى نفسه بسـيار خوب و شـايان قدردانى 
اسـت، امـا كاسـتى هاى شـديد آن 
مى توانـد ايـن جملـه را بـه مخاطـب 
القا كنـد كه «مـردم حـق دارنـد بدانند، 
امـا هر قـدر كـه مـا تشـخيص دهيـم.»

حاجيان شـهرى در ادامـه، خواسـتار 
دربـاره  شـهردارى  رويكـرد  تغييـر 
شـفافيت شـد و گفـت: در سـامانه 
شـفافيت اطلاعات مهم مالى شهردارى، 
نوع درآمدهـا و واريز وجوهـات حاصل از 
پرداخت عـوارض مردمـى وجود نـدارد. 
همچنين در اين سـامانه تمـام درآمدها 
و هزينه هـا به صـورت تجمعـى ذكـر 

شده اسـت.
قراردادهـاى  تمـام  متـن  انتشـار 
سـرمايه گذارى مشـاركتى، دسترسـى 
آسـان مردم به تمام مراحـل به كارگيرى 
و تبديـل وضعيت نيروها، فهرسـت تمام 
واگذارى هـا و هبه هـا بـه سـازمان ها، 
از جملـه مـواردى بـود كـه ايـن عضـو 
شـوراى شـهر مشـهد در حوزه شفافيت 

بـر آن تأكيـد كـرد. 

اصلاحات به معنى اصلاح فرايندهاى ناصواب است
اظهارات رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر در نطق پیش از دستور

به عنـوان يكـى از اهـداف اصلاح طلبانه به قدرت رسـيدن اصلاح طلبان نيسـت، 
حفظ كنـد تا شـفافيت بـه يـك مطالبه 

عمومـى تبديـل شـود.
محمد حاجيان شـهرى در نطـق پيش از 
دسـتور شـصت و پنجمين جلسـه علنى 
شـوراى شهر مشـهد، اصل «شـفافيت» 
را ركنـى بنياديـن بـراى حكمرانـى 
خوب دانسـت و گفت: اهميـت موضوع 
اسـت  جايـى  تـا  شـفافيت 
ماننـد  مؤلفه هايـى  كـه 
قانون گرايى، مشـاركت و... 
را تحت تأثير قرار مى دهد. 
نكته ديگـرى كـه اهميت 
دو چنـدان  را  شـفافيت 
مى كنـد، موضـوع مقابلـه 
بـا «فسـاد» اسـت.وى در 
ادامه گريـزى بـه جايگاه 
شـهردارى ها زد و گفـت: 
به نظـر مى رسـد مديريت 
شهرى بيش از ديگر نهادهاى 
دولتى و عمومى، نيازمند كسب 
مشـروعيت از طريـق شـفافيت 
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امروز قطعنامه فقط به خاطر مصلحت 
كنونى كشور است و اگر آبرويى داشتم 
با خــدا معامله كردم.» اين ســخنان 
ارزشمندى است كه مى توان اين گونه 
از آن برداشت كرد كه گاهى تصميم 
به استراژى صلح شجاعانه تر از جنگ 

او با اشاره اى به شرايط كنونى كشور 
متذكر شــد: اگر امروز به ديپلماسى 

تأكيد مى كنيم، به معناى مخالفت 
با مقاومت نيست. همچنين اگر 
بــر مقاومت تأكيــد مى كنيم، 
ضرورتا جنگ طلب نيســتيم. 
اين دو لازم و ملزوم هم هستند. 
اســتراتژى اى كه رهبر معظم 
انقــلاب و دولت پيــش گرفته 
اســت، بر مبناى همين دو اصل 

است و با تكيه بر مقاومت راه براى 

شهرداری و شــورا به تکلیف خود 

حيدرى به افتتاح مركز آسايشــگاه 
جانبازان نيز اشــاره كرد و افتتاح اين 
مركز را اقدامى مبارك دانست و افزود:  

اسرع وقت عمل كند. اسرع وقت عمل كند. 
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